
           Letošní rok je pro další vývoj České 
republiky velmi důležitý – je to rok volební. 
Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu 
ČR již byly vyhlášeny na termín 2. – 3. červ-
na. Termín podzimních komunálních voleb 
ještě není pevně určen, předpokládá se pře-
lom měsíce října a listopadu.  
 
              Nelze říci, které volby jsou důleži-
tější, protože politický vývoj v celé společ-
nosti se zákonitě musí promítnout i do komu-
nální politiky, když ne jinak, tak finančně 
rozhodně. Protože stále ještě jsou a budou 
obce závislé na státním rozpočtu. Podle toho 
se bude odvíjet také podpora tělovýchovy a 
sportu. Výrok „ve zdravém těle zdravý duch“ 
není jenom frází. Zdravá generace vychovaná 
sportem je i základem zdravé společnosti. 
Proto je třeba, aby sportovci si vzali toto 
motto za své a voleb se aktivně zúčastnili, 
protože právě jejich hlas může rozhodnout o 
tom, kam se vývoj společnosti obrátí a jaké 
priority si nová Poslanecká sněmovna Parla-
mentu ČR a tedy i nová vláda určí. A bude 
to i na voličích, aby přiměli své politické 
strany k podpoře tělovýchovy a sportu ve 
větší míře.  
 
              Před volbami do Poslanecké sně-
movny Parlamentu ČR jsme oslovili nejvyšší 
představitele politických stran a hnutí, které 
jsou zastoupeny v krajském zastupitelstvu a 
položili jim následující otázky: 

1)    Co Vám osobně říká tělovýchova a 
sport ? 

2)    S jakým volebním programem vzta-
hujícím se k oblasti tělovýchovy a 
sportu půjde Vaše politická strana 
do předvolební kampaně ? 

3)    Myslíte si, že podpora vlády a parla-
mentu směřující do oblasti tělový-
chovy a sportu je v současnosti do-
stačující ? 

4)    Nezapomíná se podle Vašeho názo-
ru na masový a výkonnostní sport, 
což jsou základní články sportovní 

činnosti v obcích, městech a regio-
nech ? 

5)    Považujete současný stav daňového 
zvýhodnění poplatníků podporují-
cích tělovýchovu a sport (viz §15 
odst. 1 zákona o daních z příjmů) za 
dostačující nebo Vaše strana přichá-
zí s jinými návrhy ? 

 
               To jak jednotliví představitelé odpo-
vídali si můžete přečíst v příloze na straně 5 a 
6. Můžete si tak udělat představu o tom jaký 
náhled mají  strany či hnutí  na problematiku 
tělovýchovy a sportu prostřednictvím názorů 
nejvyšších představitelů těchto stran na Vy-
sočině. 
                
               Oslovili jsme tyto představitele stran 
a hnutí (řazeno abecedně): 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

                   
               V daném termínu jsme obdrželi od-
povědi pouze tří oslovených stran a hnutí, a 
to ČSSD, SNK a ODS. Odpovědí KSČM a 
KDU-ČSL jsme se nedočkali. Není v naší 
kompetenci zkoumat důvody, proč představi-
telé těchto dvou stran neodpověděli.  
 

Politika — volby — sport 

 

Nejdůležitější body: 

• Žádost o finanční  příspěv-
ky na údržbu 2006 podá-
vejte do 28. dubna 2006 

 

• Předběžný termín Valné 
hromady RS ČSTV je 19. 
květen 2006 (pátek) 

 

• Dofinancování roku 2005 
by mělo proběhnout v ter-
mínu do 30. 9. 2006 

 

• 60 let plaveckého sportu v 
Jihlavě 
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V tomto příspěvku uvádíme pravidla a účel používání dotací z 
ČSTV na údržbu a provoz sportovních a tělovýchovných zaří-
zení. Finanční prostředky na údržbu a provoz sportovních a 
tělovýchovných zařízení jsou poskytovány ze státního roz-
počtu České republiky prostřednictvím Ministerstva školství 
mládeže a tělovýchovy, které každoročně vyhlašuje programy, 
které tímto způsobem dotuje.  Jedním z těchto programů je i 
program s názvem Údržba a provoz sportovních a tělovýchov-
ných zařízení. Důležité pasáže z tohoto programu vyjímáme: 

 
Pravidla a účel používání dotací na údržbu a provoz spor-

tovních a tělovýchovných zařízení 
Dotace je poskytována na úhradu: 
a)       na provoz a údržbu sportovního zařízení ve vlastnictví 

nebo výpůjčce NNO, nebo které je v celoročním nájmu 
na dobu vyšší než 10 let. Sportovním zařízením se ve 
smyslu ustanovení § 2 odst. 3 zákona č. 115/2001 Sb., o 
podpoře sportu ve znění zákona č. 219/2005 Sb., rozumí 
objekt, pozemek, vodní plocha, budova nebo jejich sou-
bor sloužící výhradně nebo převážně pro provozování 
sportu; 

b)     na údržbu a provoz administrativních prostor NNO lze 
použít, maximálně do výše 10% z celkových finanč-
ních prostředků přidělené dotace, pouze na základě 
souhlasu MŠMT při předložení samostatné žádosti.    

• Dotace nesmí přesáhnout 70 % rozpočtovaných výda-

jů. Pokud budou výdaje nižší než rozpočtované, nesmí použití 
poskytnuté dotace přesáhnout 70 % skutečných výdajů. V pří-
padě vykázaného vyššího podílu, musí být prostředky připa-
dající na překročený podíl v rámci zúčtování poskytnuté dota-
ce vráceny do státního rozpočtu. 
 
• Dotace nelze použít na: 
1) úhradu pořízení investičního majetku 
2) úhradu mezd, ostatních osobních nákladů, odvodů na 

SZ a zdravotní pojištění funkcionářů a zaměstnanců 
občanského sdružení 

3) úhradu výdajů na pohoštění a dary 
4) úhradu nákladů na zahraniční cesty 
5) dotace jiným fyzickým nebo právnickým osobám 
6) úhradu leasingu osobních automobilů 
7) úhradu cestovních náhrad nad rámec stanovený záko-

nem o cestovních náhradách. 
 
              Upozorňujeme všechny TJ a SK na striktní dodržo-
vání těchto pravidel. Ještě jednou uvádíme termín pro zaslání 
vyplněných žádostí včetně kopie smlouvy o pronájmu — nej-
později do 28. dubna 2006.  Dále upozorňujeme, že v žádosti 
musí být jednoznačně uveden popis účelu žádosti, na který 
bude dotace použita. Na tento účel bude následně uzavřena 
smlouva a stejný účel musí obsahovat i vyúčtování dotace. 

• Finanční prostředky na údržbu na rok 2006 
               
Přílohou tohoto zpravodaje je Žádost o poskytnutí příspěvku 
na údržbu a provoz tělovýchovných zařízení v roce 2006. Pro-
síme Vás o zpětné zaslání těchto žádostí na adresu RS ČSTV 
Jihlava v termínu do pátku 28. dubna 2006.  Stručný výtah z 
metodického  pokynu k  financím na údržbu  najdete na násle-
dující straně. 

 
• Valná hromada RS ČSTV 2006 
 
Termín konání Valné hromada RS ČSTV Jihlava je pátek dne 
19. května 2006 od 17,00 hod. Každé TJ a SK bude včas za-
slána pozvánka na jednání VH. Účast všech sdružených sub-
jektů je nutná. 

Informace pro TJ a SK 

Finanční prostředky  na údržbu a provoz sportovních  
a tělovýchovných zařízení 
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Pohled na členskou základnu RS ČSTV Jihlava 
              V celém průběhu roku 2005 byly TJ/SK informováni 
o nutnosti důkladné evidence členské základny. V několika 
vybraných TJ/SK došlo i ke kontrolám ze strany RS ČSTV. 
Lze říci, že kontrolované TJ/SK neměly v evidenci členské 
základny vážné nedostatky. Drobné chybičky, které se vyskyt-
ly nebyl problém v krátké době odstranit. Je samozřejmé, že v 
kontrolách se bude pokračovat i v roce 2006. 
 
              Jaká je vývojová tendence „sčítání“ členů v našem 
Regionálním sdružení ukazuje graf ve druhém sloupci. Musí-
me konstatovat, že došlo k úbytku členů v absolutním počtu 
263 osob, což je 0,8 %z celkového počtu a stav členů k 31. 
12. 2005 činil 15 433. Na úbytku se zcela jistě také „
podepsala“ objektivizace stavu členské základny TJ a SK. Vě-
říme však, že sestupný trend nebude mít pokračování a v tom-
to roce zase dojde k nárůstu členské základny. 

 
 
 
 

Vývoj členské základny ČSTV v okrese Jihlava v 
období 1996 - 2005
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Financování TJ/SK v roce 2005 a výhled pro rok 2006 

              30 % TJ a SK našeho Regionálního sdružení ČSTV 
neobdrželo do konce roku 2005 schválené dotace. Problém 
ve financování se vyskytl po dlouhém cca 10 letém období 
bezproblémového financování ze strany ČSTV. Zpožďování 
plateb ze strany ČSTV bylo odůvodňováno dopadem změny 
zákona o DPH, která zapříčinila daňové zatížení společnosti 
SAZKA a. s. touto daní což představovalo výpadek cca 250 
mil. Kč, které a. s. SAZKA nemohla do sportovního prostře-
dí rozeslat.  
 
              Zpožďování plateb ze strany SAZKY a. s. se dotklo 
i našeho RS ČSTV Jihlava. Ke konci roku 2005 jsme byli 
vyfinancováni pouze z 75 %. Bylo přislíbeno, že zbylých 25 
% nám bude zasláno do 30. 9. 2006. Pro RS ČSTV Jihlava 
vyvstal problém, jak financovat TJ a SK. Proto byla přijata 
pravidla, jak finanční prostředky TJ a SK zasílat. Dotace 
nebyla v první řadě zaslána těm TJ, SK, které nesplnily po-

vinnosti vůči RS ČSTV (nezúčastnily se VH). Na druhém 
místě byly kráceny dotace těm TJ, SK, jejichž celková dota-
ce byla vyšší. Těm bylo zasláno 50 % této dotace. Celková 
hodnota závazku vůči TJ,SK činila k 31. 12. 2005 výši 710 
650,- Kč.  
 
              Výhled pro rok 2006 je daleko pozitivnější. 24. 
března 2006 podepsal prezident ČR, jako poslední instance, 
zákon měnící DPH pro loterijní společnosti a tímto vrátil 
legislativní stav do doby roku 2004, kdy byly loterijní spo-
lečnosti od DPH osvobozeny. Tento zákon nabude účinnosti 
od 1. dubna 2006. Tato pozitivní změna by se měla promít-
nout i do financování sdružených subjektů ČSTV a ke zpož-
ďování plateb dotací by již nemělo docházet. 
 
              Pro přehled uvádíme v následující tabulce závazky 
RS ČSTV Jihlava vůči TJ/SK k 31. 12. 2005. 
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Závazek RS ČSTV Jihlava vůči TJ/SK ve výši 710 650,- za rok 2005 

TJ-SK  Celková dotace  Odesláno  Zbývá zaslat  

TJ Sklo Bohemia A. Důl                                    6 400,00 Kč  0,00 Kč 6 400,00 Kč neúčast na VH 
SK Batelov                                               33 700,00 Kč  16 850,00 Kč 16 850,00 Kč nemáme 
1.FC BATELOV                                             36 700,00 Kč  18 350,00 Kč 18 350,00 Kč nemáme 
TJ Jiskra Dobronín                                       34 800,00 Kč  17 400,00 Kč 17 400,00 Kč nemáme 
Atletika Jihlava                                         25 000,00 Kč  12 500,00 Kč 12 500,00 Kč nemáme 
Sportovní klub Jihlava                                 772 300,00 Kč  487 300,00 Kč 285 000,00 Kč nemáme 
Klub horských sportů Jihlava                              3 100,00 Kč  0,00 Kč 3 100,00 Kč neúčast na VH 
TJ Sokol  Kamenice                                       37 200,00 Kč  18 600,00 Kč 18 600,00 Kč nemáme 
TJ Nová Říše                                             22 500,00 Kč  0,00 Kč 22 500,00 Kč neúčast na VH 
SK OK Jihlava                                            10 400,00 Kč  0,00 Kč 10 400,00 Kč neúčast na VH 
TJ Ježek Rantířov                                        20 600,00 Kč  10 300,00 Kč 10 300,00 Kč nemáme 
SPV Spartak Jihlava                                      36 500,00 Kč  18 250,00 Kč 18 250,00 Kč nemáme 
FSC Stará Říše                                           17 300,00 Kč  0,00 Kč 17 300,00 Kč neúčast na VH 
TJ Větrný Jeníkov                                         8 900,00 Kč  0,00 Kč 8 900,00 Kč neúčast na VH 
TJ PODYJÍ ČERNÍČ                                         25 900,00 Kč  12 950,00 Kč 12 950,00 Kč nemáme 
Míst.asociace SPV Mrákotín                               17 000,00 Kč  8 500,00 Kč 8 500,00 Kč nemáme 
TJ Skalka Brzkov                                          3 000,00 Kč  0,00 Kč 3 000,00 Kč neúčast na VH 
TJ ROSA CLUB JIHLAVA                                      8 000,00 Kč  0,00 Kč 8 000,00 Kč nemáme 
AC BÁBUS KLUB Polná                                       4 100,00 Kč  0,00 Kč 4 100,00 Kč nemáme 
SK JUDO DDM Trešť                                         7 100,00 Kč  0,00 Kč 7 100,00 Kč neúčast na VH 
Kuželkářský klub PSJ Jihlava                             48 600,00 Kč  24 300,00 Kč 24 300,00 Kč nemáme 
HK Dukla Jihlava - mládež                                32 800,00 Kč  0,00 Kč 32 800,00 Kč neúčast na VH 
MALÁ KOPANÁ JIHLAVA                                    160 800,00 Kč  80 400,00 Kč 80 400,00 Kč nemáme 
Sportovní klub Střížov                                    5 500,00 Kč  0,00 Kč 5 500,00 Kč neúčast na VH 
SK Dušejov                                                2 800,00 Kč  0,00 Kč 2 800,00 Kč neúčast na VH 
Club sportů Jihlava                                       8 800,00 Kč  0,00 Kč 8 800,00 Kč neúčast na VH 
Futsal - Vysočina                                        58 900,00 Kč  29 450,00 Kč 29 450,00 Kč nemáme 
HC Janovice                                               8 700,00 Kč  0,00 Kč 8 700,00 Kč neúčast na VH 
SK Gordic Kanárci Jihlava                                 4 800,00 Kč  0,00 Kč 4 800,00 Kč neúčast na VH 
Rezerva        22 600,00 Kč  19 000,00 Kč 3 600,00 Kč nemáme 
Celkem  1 484 800,00 Kč  774 150,00 Kč 710 650,00 Kč xxx 

Důvod nezaslání  



RS ČSTV Jihlava chválí 

I N F O R M A C E  Z  J E D N Á N Í  R V V   
R S  Č S T V  J I H L A V A  

VV RS ČSTV dne 2. 2. 2006 
Hlavní body jednání: 
1. Informace ze sportovní prostředí jihlavského regionu 
2. Ekonomika RS ČSTV — schváleny vnitřní směrnice na rok 2006, schváleny výsledky inventarizace, zhodnoceny před-

běžné výsledky hospodaření RS ČSTV Jihlava. 
3. Výsledky kontrol členské základny u TJ, SK 
4. Informace o stavu členské základy a pasportizace RS ČTSV Jihlava. 
5. Vyhodnocení ankety „Nejlepší sportovec ČSTV Jihlavska za rok 2005“ 
6. Informace o kalendáři sportovních akcí na rok 2006 
7. Návrhy na ocenění funkcionářů TJ, SK. 
 
 
          VV byl informován o výročí 40 let od založení orientačního  běhu v Jihlavě. U této 
příležitosti navrhl VV RS ČSTV Jihlava 

 pana Leo Matějku  
na ocenění Cenou města Jihlavy.  

 
Leo Matějka stál u zrodu tohoto sportu v Jihlavě. Blahopřejeme. 

JPK AXIS Jihlava  
 
 

Za uspořádání slavnostního shromáždění u příležitosti     
60 let závodního plavání v Jihlavě 

 
 
 
 

Předseda JPK AXIS Jihlava PaedDr. Ervín Fridrich při hod-
nocení 60. let plaveckého sportu v Jihlavě 

„Nejlepší sportovec Jihlavska za rok 2005“ 
              V pondělí 20. února 2006 od 19. hodin proběhl v 
Horáckém divadle v Jihlavě slavnostní galavečer u příležitos-
ti vyhodnocení nejlepších sportovců Jihlavska za rok 2005. 
              Vítězem ankety se stal mistr ČR na 100 m v polo-
hovém závodě a vicemistr ČR na 50 a 100 m znak 
 

Tomáš Fučík 
 
2. místo získal tenista člen TK Spartak Jihlava  

 
Leoš Friedl  

 
a 3. místo obsadila členka  OK Jihlava (lyžařský orientační 
běh) 
 

Barbora Chudíková  Nejlepší sportovec 2005 — Tomáš Fučík 



Odpovědi na otázky RS ČSTV Jihlava 
1)      Co Vám osobně říká tělovýchova a sport ? 

 
Při prvním vyřčení těchto slov mě nejprve napadne aktivně a účelně strávený volný čas. I když dnes mi bo-
hužel nedostatek času nedovoluje věnovat se aktivnímu sportování v takové míře, v jaké bych si přál. Jízda 
na kole, téměř veškeré míčové hry, ale i rekreační běh patřily k mým každodenním aktivitám. Bohužel seda-
vé zaměstnání a časová zaneprázdněnost a s tím související nedostatek pohybu se postupně začaly proje-

vovat i na mé postavě. Proto jsem se v letošní zimě snažil každou volnou chvilku využít k návštěvě některé ze sjez-
dovek. A už se nemohu dočkat, až si s celou rodinou vyjedeme na kolech a budeme moci pozorovat ubíhající kraji-
nu. Pro mnohé to může znít jako otřepaná fráze, ale pohyb se pro mě opět stává radostí a životní nutností. 

 
Přestože jsem původní profesí fotografka, většinu svého pracovního života jsem se pohybovala v oblasti tělo-
výchovy a sportu. V roce 1981 jsem ve Žďáře nad Sázavou na „zelené louce“ pod hlavičkou TJ Žďas budova-
la plaveckou školu, kterou dnes provozuji jako fyzická osoba. Byla jsem členkou okresního výboru ČSTV, pla-
vecké školy jsem zastupovala v orgánech Českého svazu plaveckých sportů, byla jsem prezidentkou Asocia-

ce plaveckých škol i aktivní členkou plaveckého oddílu TJ Žďas Žďár nad Sázavou a Klubu českých turistů 
v Novém Městě na Moravě. „Tělovýchova“ mi umožnila studium při zaměstnání, které mi bylo v dobách tvrdé nor-
malizace odepřeno. Naplnila většinu volného času mě i mé rodině. Zejména prostřednictvím svých dcer jsem po-
znala kolik dřiny se schovává za mistrovskými tituly. Vděčím lidem, které jsem v tomto prostoru potkala za mnohé. I 
za to, že jsem dnes tím, čím jsem.  

Tělovýchovu a sport považuji za nepostradatelnou součást běžného života. Jsem přesvědčen, že pravidelné 
cvičení a sportovní zápolení zvyšuje nejen fyzickou kondici, ale i duševní kvality každého z nás. Osobně 
aktivně sportuji celý svůj dosavadní život a věřím, že hned tak nepřestanu. 

 
2)  S jakým volebním programem vztahujícím se k oblasti tělovýchovy a sportu půjde Va-

še politická strana do předvolební kampaně ? 
 
Česká strana sociálně demokratická si uvědomuje, že aktivní životní styl je jedním ze základních předpokla-
dů zdraví našich občanů. A zdravý občan znamená nižší čerpání ze zdravotního pojištění, vyšší výkonnost a 
produktivita práce apod. Proto jedním ze stěžejních slibů v oblasti tělovýchovy a sportu je zvýšení státního 
financování na podporu mládeže a sportu o 30% v následujících čtyřech letech.  
 
Výkonnostní sport dnes jednoznačně patří mezi nejúčinnější prevenci sociopatologických jevů mládeže. Pozi-
tivně ovlivňuje rozvoj osobnosti i fyzické schopnosti. Vytvářet dobré podmínky pro sportovní aktivity v oblasti 
rekreačního, výkonnostního i vrcholového sportu znamená posilovat předpoklady pro zdravý rozvoj společ-
nosti jako celku. To je náš volební program v oblasti tělovýchovy a sportu. 

Náš volební program počítá se sportem a podporou sportovních aktivit nejen jako s důležitou součástí vý-
chovně-vzdělávacího procesu, ale i s jako účinnou prevencí, odpoutávající zejména mládež od jiných často 
škodlivých "volnočasových aktivit" jako je například kouření, popíjení alkoholu nebo malování barvami po 
zdech apod. Naším cílem je nabídnout široké veřejnosti otevření sportovišť ve školách a dalších obecních, 

krajských a státních zařízeních. Osobně se domnívám, že by se postupně právě obce, kraje a v některých přípa-
dech i stát měly stát garanty existence, údržby a přístupnosti základních sportovních zařízení a sportovišť. Kromě 
snahy přitáhnout ke sportu a zdravému životnímu stylu, co možná nejvíce lidí, je důležitou součástí naší podpory 
sportu i podpora talentované a úspěšné mládeže. Pilný, poctivý a úspěšný sportovec je velkým vzorem a udělá 
práce za stovky učitelů a vychovatelů. 

3)  Myslíte si, že podpora vlády a parlamentu směřující do oblasti tělovýchovy a sportu je 
v současnosti dostačující ? 

 
Peněz není nikdy dost, jak by řekl klasik. Tyto stesky slyšíme každodenně od všech zájmových skupin. 
Nicméně hromádka, kterou můžeme rozdělovat je jen jedna, a hlavní je, aby tyto prostředky byly vynaloženy 
co nejúčelněji. Jsem přesvědčen, že prostředků do investic, tedy do výstavby a rekonstrukcí sportovišť putu-
je ze státního rozpočtu dostatek. Stačí se rozhlédnout kolem sebe,na každém okrese vznikají nové tělocvič-

ny, bazény, zimní stadiony apod. Ovšem uvědomuji si, že se nedostává zejména provozních prostředků. A sportov-
ní funkcionáři, trenéři, a další personál vykonávající tuto činnost ve svém volném čase a často v ne ideálních pod-
mínkách si zaslouží plné absolutorium. Ze strany vlády a parlamentu by mělo dojít zejména ke zlepšení legislativy 
tak, aby se nejvíce zjednodušila činnost a snížila se administrativní zátěž. Jsem rád, že se v tomto roce alespoň 
podařilo oddálit povinnost zavedení podvojného účetnictví pro zájmová sdružení a spolky, včetně tělovýchovných.    



 
Od sametové revoluce prošla tělovýchova složitým procesem změn. Rozhodně se nedá říci, že tyto změny při-
spěly k posílení jejího místa ve společnosti a parlament i vláda má v této oblasti jasný dluh.  

Osobně si myslím, že nikoliv. Na druhé straně, systémové a přitom spravedlivé nastavení podpory sportu je i 
vzhledem k existenci velkého počtu různých sportovních skupin a organizací složitý problém. Jsem přesvěd-
čen, že bychom lépe než z úrovně Ministerstva školství uměli tuto problematiku rozdělování peněz a organi-
zace části sportovní činnosti řešit z úrovně krajů a obcí. 

4)  Nezapomíná se podle Vašeho názoru na masový a výkonnostní sport, což jsou základní 
články sportovní činnosti v obcích, městech a regionech ? 
 

Podpora masového a výkonnostního sportu, hlavně provozní náklady, dnes z velké části leží na bedrech měst-
ských a obecních rozpočtů. Jak znám situaci z okresu Havlíčkův Brod, tak se města a obce  ke sportovním or-
ganizacím většinou macešsky nestaví. Ovšem za větší podporu masového sportu ze strany státu bych se při-
mlouval, zejména pokud jde o sportování dětí. Investice do účelně tráveného volného času mládeže musí být 

celospolečenským zájmem. Sport vede mladé lidi k větší zodpovědnosti, k cílevědomosti, což jsou velké devizy do 
života a zároveň je chrání před různými patologickými jevy, jako drogy a alkohol. Určitě je mnohem účelnější a lev-
nější podporovat sport než v budoucnu léčit drogově závislé a platit jim sociální dávky.  

 
Za oslnivými a vytouženými úspěchy českých reprezentantů na vrcholových světových sportovních akcích stojí 
i nevyčíslitelná hodnota práce bezejmenných cvičitelů a trenérů dětí a mládeže. Ti však velmi nespravedlivě 
stojí mimo zorný úhel pohledu naší politické reprezentace, ale i veřejnosti. Bez výkonnostního sportu bychom 
neobjevili žádný talent a nedali příležitost k seberealizaci těm, pro které je sport nedílnou součástí životního 

stylu. 
      Neexistující koncepce rozvoje rekreačního, výkonnostního a vrcholového o sportu jako celku je příčinou, že fi-
nanční zdroje na výstavbu a údržbu sportovišť i vlastní činnost jsou velmi omezené. Sportovní organizace v obcích, 
městech a regionech, které jsou základním článkem sportovní činnosti se pak potýkají s obtížně řešitelnými problé-
my.   

 
Masový a výkonnostní sport a sport špičkový nebo-li vrcholový jsou spojené nádoby. Je nesmysl podporovat 
vrcholový sport jiným způsobem než podporou vzniku masové základny s následným výběrem talentů. Rov-
něž výkonnostní sport by měl být většinově předstupněm existence vrcholových středisek a koncentrace nej-
lepších do jednoho místa. Myslím, že na Vysočině tímto způsobem postupujeme. Že se někde tyto věci opo-

míjí a namísto výchovy a podpory masového sportu se nakupují hotoví špičkoví hráči a soutěžící je pravda. 
 
5)      Považujete současný stav daňového zvýhodnění poplatníků podporujících tělovýcho-

vu a sport (viz §15 odst. 1 zákona o daních z příjmů) za dostačující nebo Vaše strana 
přichází s jinými návrhy ? 

 
Odpověď na tuto otázku souvisí s předchozí odpovědí. Osobně bych se přimlouval za větší zvýhodnění, 
zejména pokud jde o sportovní vyžití dětí a mládeže. A uvědomuje si to i Česká strana sociálně demokratická, 
která má ve svém volebním programu poměrně razantní zvýšení finančních prostředků do oblasti vzdělávání i 
do oblasti sportu. Nyní je na představitelích zájmových organizací, aby podnikatele upozornili na možnost vě-

novat část svých daní konkrétní sportovní či jiné organizaci. V případě, že se tento systém setká s kladnou odezvou 
a ekonomika bude růst tempem jako dnes, vidím možnost, jak v krátkém časovém horizontu tento podíl ještě zvýšit.   

 
Otázka daňového zvýhodnění nejen poplatníků podporujících tělovýchovu a sport je jedním z problémů celého 
daňového systému. Zjednodušení a zefektivnění výběru daní je klíčovým místem našeho volebního programu. 
Jeho součástí je i zohlednění podpory neziskového sektoru. 

V rámci plánované reformy daňového systému počítá ODS s možnostmi daňových asignací daňových poplat-
níků do různých oblastí včetně oblasti sportovní. To znamená, že pro podnikatele podporující sport by bylo i 
do budoucna možné, aby se o objem finančních prostředků (do určité výše) věnovaný na podporu sportu sni-
žoval jejich daňový základ.Jak již jsem říkal, osobně považuji za správné, aby obce a kraje ve větší míře než 

je tomu doposud převzaly do svého majetku sportovní zařízení včetně úhrad jejich základních provozních nákladů. 

             Představitelům ČSSD, SNK a ODS děkujeme za pozornost, kterou anketě věnovali. 

RS ČSTV Jihlava 


